
 

 

 
 
 
 
Nr. 141/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 15 decembrie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 14 membri, 1 reprezentant ai 
satelor aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Miklos András - sat Coșeni, lipsind: 
Debreczeni László, Ferenczy Ágnes-Kanilla, József Álmos-Zoltán, Kádár Imola, Kiss-
Bartha Annamária, Sipos Dóra-Viola, Zsigmond József, Baloga Csilla - sat Chilieni. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1545/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba, Vargha Fruzsina viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde - Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. Salut 
cu drag membrii Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Să începem cu 
prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Aș dori să vă întreb dacă are cineva propuneri la Diverse?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Da, sunt Toth-Birtan 
Csaba și aș dori să adaug un punct D1 pe Ordinea de zi, care se referă la aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită a unui apartament situat în municipiul Sfântu 
Gheorghe, str. Lăcrămioarei nr. 16, bl. 12, sc. C, ap. 1 în favoarea Parohiei Reformate 
Sfântu Gheorghe.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Altcineva dorește să ia cuvântul la Diverse? Dacă nu, vă rog să aprobăm luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D1. Vă rog să votăm și să spuneți de exepmplu: Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Domnul conilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctului D1.” 



 

 

 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D1. Mulțumesc.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Și eu sunt prezent. 
Bună ziua.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unaimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctului D1. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Acum să votăm 
Ordinea de zi în întregime. Eu sunt de acord cu Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul conilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 



 

 

zi în întregime.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc. În 
continuare să votăm, ca proiectele de hotărâri să fie votate la sfârșitul ședinței, nu după 
fiecare prezentare. Sunt de acord.” 
 Domnul conilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc. 
Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 
potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă există 
asemenea cazuri vă rog frumos să ne anunțați. În cazul în care nu sunt, trecem la discutarea 
proiectului de hotărâre nr. 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Bugetul municipiului Sfântu Gheorghe este rectificat cu suma de 4.698.380 lei. La partea 
de venituri am primit o sumă defalcată din TVA, pentru echilibrarea bugetelor locale de 
5.000.000 lei. Tot sumă defalcată din TVA pentru finanțarea drepturilor asistenților 
personali ai persoanelor cu handicap 1.048.000 lei. De la Consiliul Județean am primit o 
sumă de 250.000 de lei. Subvenții pentru acordarea ajutorului pentru încălzirea locuinței 
369.000 de lei. Iar la partea de venituri proprii facem o scădere de 1.968.620 lei. La partea 
de cheltuieli, avem cheltuieli la secțiunea de funcționare. Diferite sume pentru instituțiile 
de învățământ, pentru societățile de salubrizare, recreativ și așa mai departe, așa cum apare 
în raportul de specialitate, care este anexa hotărârii Consiliului Local. Mulțumesc frumos. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc pentru 
prezentare. Are cineva întrebare, luare de cuvânt legată de proiectul de hotărâre nr. 1? În 
cazul în care nu aveți, comisiile de specialitate 1 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului 
de hotărâre. Urmează punctul 2.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 469/2023. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 414/2022 privind aprobarea proiectului tehnic 
pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Mioriței” din municipiul Sfântu 



 

 

Gheorghe, și modificarea solicitării de finanțare aprobate prin HCL nr. 382/2021 privind 
aprobarea cererilor de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny” și al devizelor generale ale obiectivelor 
de investiții propuse la finanțare, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Programul de 
finanțare național „Anghel Saligny” face necesară actualizarea documentației, în urma 
proiectului tehnic, respectiv actualizarea cererii de finanțare, în principal devizul general 
anexă la acesta, unde totalul general cu TVA a investiției devine 1.247.045,20 de lei din 
care 997.004,40 lei se finanțează din bugetul de stat, respectiv 248.850,80 lei din bugetul 
local. Respectiv se modifică anexa nr. 3, care cuprinde principalele caracteristici și 
indicatori tehnico economici.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc pentru 
prezentare. Are cineva întrebare legat de proiectul de hotărâre nr. 1? În cazul în care nu 
sunt întrebări, comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Urmează punctul D1.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 470/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită a unui apartament situat în municipiul Sfântu 
Gheorghe, str. Lăcrămioarei nr. 16, bl. 12, sc. C, ap. 1 în favoarea Parohiei Reformate 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Proiectul de hotărâre 
prevede transmiterea dreptului de folosință gratuită în favoarea Parohiei Reformate nr. I a 
unui apartament din str. Lăcrămioarei, având 46 mp. Este nevoie de acest proiect de 
hotărâre, fiindcă o familie compusă din mamă și fiică, care au fost instituționalizate și cu 
închiderea unor instituții sociale și social-medicale, au ajuns pe drumuri. Sunt găzduite de 
bunică în condiții improprii, într-un apartament cu singură cameră. Este o situație 
insuportabilă și Parohia Reformată nr. I s-a angajat să ajute această familie iar pentru a 
putea face acest lucru, noi oferim în folosință gratuită acest apartament, deocamdată pe un 
termen de un an, bineînțeles cu posibilitate de prelungire. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 471/2023. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc pentru 
prezentare. Are cineva întrebare, luare de cuvânt legată de proiectul de hotărâre nr. D1? În 
cazul în care nu sunt, comisiile de specialitate 1, 3 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului 
de hotărâre. Vă rog, atunci când votați să ziceți și numărul punctului. Trecem la vot. Eu 
sunt de acord cu proiectele de hotărâri nr. 1, 2 și D1.” 
 Domnul conilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
1, 2 și D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
1, 2 și D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2 și D1.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2 și D1.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, și D1.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 



 

 

hotărâri 1, 2, și D1.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 1, 
2, și D1.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, și D1.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, și D1.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, și D1.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 
și D1 de pe Ordinea de zi.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, și D1. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Am terminat cu votarea. Dacă nu sunt întrebări vă doresc un weekend plăcut. Ne 
întâlnim săptămâna viitoare. La data de 19 decembrie ne mai auzim. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 decembrie 2023. 
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